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Zápis z 337. zasedání konaného dne 19. 9. 2023  
 

Členové senátu a přítomní hosté  

Přítomni senátoři Dr. Adamová, Dr. Chmielová, Dr. Kamrádová, Dr. Kocourková, Dr. 
Koštuříková, Dr. Matula, Dr. Radek, Dr. Sedlář, Dr. Skalná, Dr. Stoklasa, Dr. 
Szarowská, Dr. Urbanec, Dr. Vojtal, Dr. Vomlela, G. Baranová, Bc. Fiala (on-
line), Bc. Foltisová, Bc. Pecinová, Bc. Stanovský 

Omluveni/neomluveni 
senátoři 

A.Kotrlová (oml.), S. Púčková (oml.), D. Pohlodko (oml.), A. Střížová (neoml.), 
T. Velčovská (oml.) 

Hosté Doc. Gongol, Doc. Weiss 

  
Program jednání: 

1. Projednání programu jednání 

2. Ekonomické záležitosti 

a) Dodatek č. 1 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro 
rok 2023 

3. Studijní záležitosti 

a) Návrh na rozšíření akreditace navazujícího studijního programu Multimediální 
techniky pod Fyzikálním ústavem SU 

4. Personální záležitosti 

a) Rada vysokých škol 

5. Různé 
 
 

Ad 1) Projednání programu jednání 

 
Kamrádová: Přivítala všechny přítomné senátory a hosty. Sdělila, že je přítomno 20 členů senátu, 
z toho 1 je připojen on-line a prohlásila senát za usnášeníschopný.  
 
Návrh usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje program 
337.  zasedání AS SU 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
20    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
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Předsedkyně předala slovo Bc. Matěji Fialovi, který o něj požádal a sdělil, že k dnešnímu dni 
rezignuje na funkci senátora a chtěl tuto skutečnost osobně senátorům oznámit. 
 
Rezignací Bc. Matěje Fialy je snížen počet přítomných členů na 19. 
 

Ad 2) Ekonomické záležitosti 
 

a) Dodatek č. 1 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 
2023 

 
Rektor: Požádal předsedkyni ekonomické komise, aby sdělila stanovisko k materiálu. 
 
Koštuříková: Konstatovala, že vše již bylo diskutováno na jaře, kdy jednala s paní kvestorkou, která 
avizovala, že přijdou nějaké finanční prostředky, ale že budou předmětem dalšího dodatku. S komisí 
celý materiál prošli a nemají k materiálu připomínky. 
 
Rektor: Doplnil, že se jedná o finanční prostředky, kdy my nemůžeme rozhodnout o tom, komu budou 
připsány. Tyto peníze jsou předem dané a účelově rozdělené. 
 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Návrh usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Dodatek č. 1 k rozpisu 
příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě na rok 2023 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Ad 3) Studijní záležitosti 

 
a) Návrh na rozšíření akreditace navazujícího studijního programu Multimediální techniky 

pod Fyzikálním ústavem SU 
 
Urbanec: Konstatoval, že v současné době je tento obor realizován prezenčně, ale navazující studenti 
žádají o možnost absolvovat ho kombinovaně. Jedná se tedy o rozšíření a zároveň o prodloužení. 
 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Návrh usnesení 3: Akademický senát bere na vědomí Návrh na rozšíření akreditace navazujícího 
studijního programu Multimediální techniky pod Fyzikálním ústavem SU 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
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Ad 4) Personální záležitosti 

a) Rada vysokých škol 

Vzhledem k rezignaci Bc. Fialy, který měl zajistit návrh na kandidáta bude tento bod přesunut na 
zasedání, až bude AS SU úplný. 
 

Ad 5) Různé 

a) 

Rektor: Informoval, že v červnu vyšel projekt evropské univerzity STARS EU, díky čemuž získá SU 
asi 1,3 milionu EUR. Řada zaměstnanců je do tohoto projektu zapojena. Nyní probíhá prezentace 
projektu po SU. 

Dále informoval, že minulý týden byl schválen projekt CEPIS na Moravskoslezském kraji a posledním 
krokem je schválení na MŠMT. Jedná se o budovu v Karviné, která bude sloužit pro podnikání a 
profesní studia. 

Doplnil, že na začátku září proběhlo na počest 100. narozenin prof. Černohorského pojmenování auly 
Na Rybníčku. Proběhl slavnostní akt s účastí prof. Černohorského. 

Konstatoval, že v rektorském projevu slíbil, že budeme zakládat platformu pro vzdělávání 
zaměstnanců, a že tato platforma již vznikla. Předal slovo prorektorce doc. Weiss. 

Weiss: Informovala, že byla rozeslána pozvánka na týden vzdělanosti, kdy se jedná o malou 
ochutnávku všeho, co bychom chtěli dělat. Např. online či hybrid výuka, stress management, relaxační 
techniky, jak aktivizovat studenty, jak udržet pozornost jak svou, tak studentů déle. Požádala o zasílání 
námětů, v čem bychom se chtěli vzdělávat. Bude nabízeno i individuální poradenství.  

Rektor: Doplnil, že se snaží propojit komunity v Opavě a Karviné. Sdělil, že kvalita výuky bude do 
budoucna jedno z nosných témat. Požádal studenty o zpětnou vazbu. 

Weiss: Doplnila, že např. pro studenty chystají seminář jak se lépe učit, jak efektivně dělat výpisky 
apod. Požádala členy studentské komory, aby se nebáli poslat jakékoli náměty.  

Rektor: Doplnil, že např. umělá inteligence bude součástí a my s ní musíme souhlasit, ale je potřeba 
vědět, jak s ní pracovat. 

Weiss: Informovala o nové koncepci, jak pracovat s talentovanými studenty. Je v plánu zavést 
pomocnou vědeckou či pedagogickou sílu. Mohli by to být např. studenti, kteří uvažují o doktorském 
studiu. 

Rektor: Sdělil, že se nyní finalizuje strategie udržitelnosti SU. Předpokládá, že bude AS SU 
předložena k připomínkování velmi brzy. Některé aktivity jsou již aktivní např. Lokni, nějaké 
fotovoltaiky apod. 

Rektor: Také vyzval studentskou komoru, zda-li by se nechtěli více zapojit do akademického dne. 
Misí být samozřejmě zachován ten tradiční prvek. Zmínil, že se blíží den studentstva, velmi by ocenil, 
kdyby sami řekli, jak by měl vypadat, co vymyslet za aktivity. 

Szarowská: vznesla dotaz k propojení e-learning komunity, jakým způsobem je to organizováno, na 
koho se může obrátit. A také, zda-li je stanoven termín týdne rozvoje. 

Rektor: Informoval, že kontaktní osobu je doc. Weiss. 
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Adamová: Zmínila psychické, ale i fyzické zdraví zaměstnanců, jelikož v posledních pěti letech se 
stalo na SU již 5 sebevražd. A tento člověk o tu pomoc požádal opakovaně a nedostalo se mu jí. Pokud 
by šlo uskutečnit nějaký kurz tímto směrem. 

Weiss: Zmínila tedy kurzy na řešení krizových situací. Informovala, že v rámci poradenského centra ta 
pomoc není jen pro studenty, ale máme i externího psychologa, a je možné si s ním schůzku domluvit. 
Aby to nemuselo jít přes poradenské centrum plánujeme platformu, aby se zde dalo objednat. 

Rektor: Také zmínil, že zvažuje, jak propojit Opavu a Karvinou s dopravou. Je zde k dispozici 
minibus, tak pokud by byl zájem, je možné pro ty lidi zajet a přivézt je sem.  

Vojtal: Poděkoval za akci 4. září (pojmenování auly), jelikož pro něj to byl velký zážitek. 

 
 
 
Příští plánované jednání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě se mělo konat dne  
10. 10. 2023, nicméně v tento den probíhá Rada pro vnitřní hodnocení, proto se zasedání přesouvá  
na 17. 10. 2023 od 13 hodin v Opavě, v zasedací místnosti rektora. 
 
 
Zapsala:  Zuzana Moravcová 
 
Viděl:    
 
Schválil:    Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D. 

předsedkyně AS SU  
 
 
 
 
 
 
 

U S N E S E N Í 
 

z 337. zasedání AS SU  
konaného dne 19. 9. 2023 

 
Usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje změnu programu 337. 
zasedání Akademického senátu v Opavě 
Usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Dodatek č. 1 k rozpisu 
příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě 
Usnesení 3: Akademický senát bere na vědomí Návrh na rozšíření akreditace navazujícího 
studijního programu Multimediální techniky pod Fyzikálním ústavem SU 
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                                                                                     Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D. 

 předsedkyně AS SU 
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